

CBSE Class 10 Russian Question Paper 2022 (May 21)



SET-4

Series ΩQAΩA

Q.P. Code 22

Roll No.

--	--	--	--	--	--	--	--

Candidates must write the Q.P. Code on the title page of the answer-book.

- Please check that this question paper contains 4 printed pages.
- Q.P. Code given on the right hand side of the question paper should be written on the title page of the answer-book by the candidate.
- Please check that this question paper contains 6 questions.
- **Please write down the serial number of the question in the answer-book before attempting it.**
- 15 minute time has been allotted to read this question paper. The question paper will be distributed at 10.15 a.m. From 10.15 a.m. to 10.30 a.m., the students will read the question paper only and will not write any answer on the answer-book during this period.



RUSSIAN



Time allowed : 2 hours

Maximum Marks : 40

General Instructions :

Read the following instructions very carefully and strictly follow them :

- (i) This question paper contains **four** sections – Reading Comprehension, Composition and Writing, Applied Grammar and Literature.
- (ii) **Section A** (Reading Comprehension). Attempt 5 out of 6 questions given below the text. (5 marks).
- (iii) **Section B** (Composition and Writing). Write an essay on any **one** of the three given topics. (10 marks)
- (iv) **Section C** (Applied Grammar) contains 3 questions (3 – 5). Attempt 5 out of 6 questions from each question (10+5+5=20 marks)
- (v) **Section D** (Literature). Attempt 5 out of 6 questions based on the text-book. (5 marks)

22

Page 1

P.T.O.



Section A – Reading Comprehension

1. Read the following text and answer any 5 out of 6 questions following it : $5 \times 1 = 5$

Сейчас Олег дома. Вы ведь его уже знаете: он живёт в квартире № 3. Он строитель и в Москве бывает не часто. Вчера он весь вечер рассказывал, как строили Академгородок в Новосибирске.

– Сколько времени строили Академгородок? – спрашивает Зина.

– Его строили три года. Сейчас Академгородок уже построили. Это красивый, современный город. Он стоит в лесу. Институты, дома, театр, кафе, детские сады и школы – всё в лесу. Здесь живут, работают, отдыхают учёные: физики, математики, геологии...

Когда Олег рассказал это, он начал показывать фотографии.

– Вот лес, там мы строили нашу школу. Здесь учатся будущие математики и физики. А это наша улица – Университетский проспект, как в Москве. Остановка автобуса здесь – «Химия», «Физика».

Олег долго показывал фотографии.

– Здесь сейчас море. Мы проводим свободное время на море и в лесу. Наш город молодой, и живут здесь молодые...

Олег уже говорит “наш” город.

1. Какая профессия у Олега?
2. Где находится Академгородок?
3. Кто живёт и работает в этом городе?
4. Кто учится в школе этого города?
5. Какие фотографии показывал Олег?
6. Что делают жители этого города в свободное время?



Section B – Composition and Writing

2. Write an essay of about 100 – 150 words on any **one** of the following topics : 1×10=10
1. Мой любимый спорт
 2. Москва
 3. Книга, которую я очень люблю

Section C – Applied Grammar

3. Fill in the blanks with the words given in the brackets in proper form/case. Attempt any **5** out of 6 questions. 5×2=10
1. (Наш товарищ) сказал нам о собрании.
 2. Родители рассказывают о (своя жизнь).
 3. В кино я видел (Нина и её мать).
 4. Брат купил билеты себе и (его лучший друг).
 5. Мы были в театре с (наш отец).
 6. Вчера мы ходили в (красивая деревня).
4. Insert the correct forms of the verbs given in the brackets. Attempt any **5** out of 6 questions. 5×1=5
1. Я (смотреть – посиотреть) газеты и сел писать письма.
 2. Обычно родители (звонить – позвонить) нам вечером.
 3. Вчера мы (посылать – послать) деньги матери.
 4. На мой день рождения товарищ (дарить – подарить) мне энциклопедию.
 5. Студенты начали (учить – выучить) новые слова после урока.
 6. Это здание (строить – построить) за 3 года.



5. Translate any **5** out of 6 given sentences into Russian : 5×1=5

1. I like to read in the library.
2. My father is 50 years old.
3. Our school is situated nearby.
4. We all wanted to play tennis in the evening.
5. My sister has many friends.
6. Do you want to dine in the restaurant ?

Section D – Literature

6. Answer any **5** out of 6 questions based on the stories of your text-book. The title of the story is given in the brackets. 5×1=5

1. Что делали Саня и Ваня в лесу? (Имя на снегу)
2. Что случилось когда к Диме пришёл его друг показать коллекцию значков? (Галка)
3. У кого была галка? Как её зовут? (Галка)
4. Почему бык делал всё, что хотел Алёша? (Как я ездил на выставку)
5. Почему люди хотели чтобы Алёша поехал с ними в Москву? (Как я ездил на выставку)
6. Почему Петров Гена решил написать Серёге? (Напиши мне ответ)